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PROPOZICE ZEMSKÝCH SOUTĚŽÍ 
 

4.2. Soutěže Českého sdružení CHPH (ČS CHPH) 
4.2.1. Mistrovství krátkých tratí (MKT) 

a) Jednoroční soutěž všech chovatelů ČS CHPH. 
b) Minimální účast  50 chovatelů  a 1000 nasazených holubů 
c) Výsledky z třídy otevřené 
d) Započítává se 3 závody ze 4 předem označených v závodních plánech OS. 
e) Vzdálenost závodů na holubník chovatele od 100 do 400 km  
f) U všech závodů je soutěžní družstvo 10/7  
g) Způsob vyhodnocení: 

- vítězí chovatel s nejvyšším počtem umístěných mistrů – maximálně 21 holubů 
- při rovnosti počtu umístěných mistrů rozhoduje součet koef. Kf všech holubů. 

4.2.2. Mistrovství středních tratí (MST) 
a) Jednoroční soutěž všech chovatelů ČS CHPH. 
b) Minimální účast 50 chovatelů a 750   nasazených holubů 
c) Výsledky z třídy otevřené 
d) Započítává se 6 závodů ze 7 předem označených v závodních plánech OS. 
e) Vzdálenost závodů na holubník chovatele od 300 do 500 km  
f) U všech závodů je soutěžní družstvo 10/7  
g) Způsob vyhodnocení: 

- vítězí chovatel s nejvyšším počtem umístěných mistrů – maximálně 42 holubů 
- při rovnosti počtu umístěných mistrů rozhoduje součet koef. Kf všech holubů. 

4.2.3. Mistrovství dlouhých tratí (MDT) 

a) Jednoroční soutěž všech chovatelů ČS CHPH. 
b) Minimální účast 50 chovatelů  a 300  nasazených holubů 
c) Výsledky ze třídy otevřené 
d) Započítávají se 3 závody z 5ti  dlouhých tratí ČS CHPH 
e) Vzdálenost závodů na holubník chovatele nad 500 km 
f) U všech závodů je soutěžní družstvo 6/4  
g) Způsob vyhodnocení: 

- vítězí chovatel s nejvyšším počtem umístěných mistrů- maximálně 12 holubů 
- při rovnosti počtu umístěných mistrů rozhoduje součet koef. Ke všech holubů 

4.2.4. Generální mistrovství (GM) 
a) Jednoroční soutěž všech chovatelů ČS CHPH. 
b) Minimální účast 50 chovatelů, u KT 1000, ST 750 a DT 300  nasazených holubů 
c) Výsledky z třídy otevřené 
d) Započítává se 3 závody z MKT, 6 závodů z MST a 3 závody z MDT  
e) Způsob vyhodnocení: 

- vítězí chovatel s nejvyšším počtem umístěných mistrů- maximálně 75 holubů 
- při rovnosti počtu umístěných mistrů rozhoduje koef. Kf všech holubů 

4.2.5. Profi mistrovství (PF) 
a) Jednoroční soutěž všech chovatelů ČS CHPH.  
b) Minimální účast 50 chovatelů,  u KT 1000, ST 750 a DT 300  nasazených holubů 
c) Výsledky z třídy otevřené 
d) Započítává se 3 závody z MKT, 6 závodů z MST a 3 závody z MDT  
e) Vzdálenosti dle MKT, MST a MDT 
f) Ze všech závodů bodují pouze holubi napsaní na 1.-3.místě KL 
g) Způsob vyhodnocení: 

- vítězí chovatel s nejvyšším počtem umístěných mistrů- maximálně 36 holubů 
- při rovnosti počtu umístěných mistrů rozhoduje koef. Kf všech holubů 
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4.2.6. Zemský závod – Oostende 
a) Závod jednotlivců všech chovatelů ČS CHPH. 
b) Termín závodu stanoven ČS CHPH. 
c) Společný start všech zúčastněných OS na pokyn určeného startéra pověřeným výborem 

ČS CHPH. 
d) Chovatel má povinnost 1. dolétlého holuba hlásit do 1 hod. po příletu, při nenahlášení 

holuba není chovatel vyhodnocen 
e) Způsob vyhodnocení: 

- čtyři vyhodnocující pásma  
- z každého pásma vyhodnoceno prvních 5 holubů v pásmu, dle dosažené rychlosti. 
Kontaktní telefony na hlášení holubů v pásmech: 
Západ  Václav Špilar  607 220 642 
Střed  Václav Vorlíček 603 338 099 
Jih  Milan Cvaniga  602 887 232 
Východ Václav Blažek  602 328 851 

 

4.3.  Propozice soutěží Moravskoslezského sdružení MSS CHPH 
Jednoroční soutěže všech chovatelů MSS na území Moravy a Slezska. 

 

4.3.1.   Mistrovství Moravy a Slezska dlouhých tratí (MMDT) 
a) minimální účast chovatelů a počty nasazených holubů dle § 17, odst. 1 ZŘ 
b) Výsledky ze třídy otevřené, ve 4 závodech DT ve 4 společných termínech, předem 

označených v závodních plánech OS se střední vzdáleností pásma MSS nad 650 km. 

c) Soutěžní družstva jsou pro všechny 4 závody stanovena 3/3. 
d) Vyhodnocení: 

- Vítězí chovatel s největším počtem umístěných mistrovských holubů (max. 12) ze 
závodů Oostende a Brussel konkurenci MSS, u dalších 2 DT v konkurenci pásma MSS  

- U shodného počtu umístěných holubů rozhoduje součet koeficientů Kf. 
e) Základní podmínky účasti: 

- Účast při společném startu zemských závodů a závodů pásem MSS 
- zaslání podkladů OS k výpočtu, emailem nebo na disketě výpočtáři MSS do 7 dnů po 

ukončení závodu. 

4.3.2.   Generální mistrovství Moravy a Slezska (GM) 
a) minimální účast chovatelů a počty nasazených holubů dle § 17, odst. 1 ZŘ 
b) Výsledky ze třídy otevřené a holoubat, v konkurenci OS. 
c) Započítává se sedm závodů ze 11 předem určených v programu OS. 
d) Z toho: 

- 2 ze 3 určených závodů OS při středních vzdálenostech závodů 100 až 400 km 
- 2 ze 3 určených závodů OS při středních vzdálenostech závodů 300 až 600 km 
- 2 ze 3 závodů MMDT v konkurenci pásma MSS 
- 1 ze 2 určených závodů holoubat 

e) Soutěžním družstvem pro všechny závody jsou 2 holubi napsaní na 1. a 2. místě 
kontrolního listu. 

f) Vyhodnocení: 
- vítězí chovatel s největším počtem umístěných holubů (max. 14) 
- při shodném počtu umístěných holubů rozhoduje součet koeficientů Kf 

4.3.3.   Mistrovství Moravy a Slezska krátkých a středních tratí (MKST) 
a) minimální účast chovatelů a počty nasazených holubů dle § 17, odst. 1 ZŘ  
b) Výsledky ze třídy otevřené. 
c) Započítává se 6 závodů ze 7 předem určených v programu OS. 
d) Střední vzdálenost závodů je 200 - 500 km. 
e) Soutěžní družstvo je 10/7 v konkurenci OS. 
f) Způsob vyhodnocení: 
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- vítězí chovatel s nejvyšším počtem umístěných mistrovských holubů ze započítávaných 
závodů (max. 42). 

a) při rovnosti rozhoduje lepší součet koeficientů Kf 

4.3.4   Mistrovství mladých chovatelů MSS do 18 let 
a) samostatně evidovaný chovatel do 18 let  
b) započítává se 5 libovolných závodů nad 100 km v konkurenci OS 
c) mistrovské družstvo 5/4 
d) vítězí chovatel s nejvyšším počtem umístěných mistrů (max.20), při rovnosti rozhoduje lepší 
součet koeficientů Ke 

4.3.5.   Eso holub Mistrovství dlouhých tratí (Eso MMDT) 

b) Soutěž holubů jednotlivců bez rozdílu pohlaví. 

c) Minimální účast chovatelů a počty nasazených holubů dle § 17, odst. 1 ZŘ 

d) Výsledky ze třídy otevřené. 

e) Započítávají se 4 závody Mistrovství Moravy a Slezska dlouhých tratí. 

f) Vítězí holub s největším počtem umístěných závodů v konkurenci pásma MSS, při rovnosti 
rozhoduje lepší součet koeficientů Kf 

4.3.6.   Eso holub mistrovství krátkých a středních tratí (Eso MKST) 
a) Soutěž holubů jednotlivců bez rozdílu pohlaví. 
b) Minimální účast chovatelů a počty nasazených holubů dle § 17, odst. 1 ZŘ  
c) Výsledky ze třídy otevřené v konkurenci OS. 
d) Započítává se 6 závodů ze 7 předem určených v programu OS pro MKST. 
e) Vítězí holub s největším počtem umístěných závodů, při rovnosti rozhoduje nejnižší součet 

koeficientů Kf. 
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Standard a já III. část 
 
Je po výstavách,postup na CV je vždy úspěch,postup ještě výš je již prestižní záležitost. CV bude 
hodnocena odpovědnými a kompetentními lidmi, já jako návštěvník jsem byl spokojen. Prostě co 
nachováme a dostane se na CV, posuzovatelé ohodnotí. Že naše kolekce do Sosnowce nebyla 
ideální z hlediska celkového dojmu bylo patrné na první pohled. Otázka snad jen byla jak hluboko 
jsme klesli? Výsledek? Patříme asi do druhé poloviny, světovou špičku jsme již asi definitivně 
opustili, protože nemáme nalétané „standardy“. Přitom holubi i holubice v této kategorii mají 
naletěno dobře. Osobně si myslím, standard na CV je průměr až lepší průměr a to v mezinárodním 
měřítku nestačí. Prostě lepší nemáme a posuzovatelé to bodováním neovlivní. Mají možnost jít 
příkladem a naletět standardy pro povzbuzení této kategorie. Sosnowiec ukázal, alespoň mně, že i 
v ostatních státech je to podobné. I přesto jsme skončili neslavně. Přemýšlím kdy jsme na 
mezinárodní scéně neměli H i He v první desítce. 
A nedá mi to a proto přece jen ještě k posuzování. Neboli odhad určitého znaku prováděný podle 
předem stanovených pravidel. Je dohodnutá numerická posuzovatelská škála tvořená řadou 
čísel, která vyjadřující stupeň kvantifikovaného znaku. Stupnice má určený rozsah a střed. 
Posuzovatelé provedou zhodnocení na číselné škále. 
V podobné situaci jsou i jiné sporty, krasobruslení, gymnastika například. I tam je osobní nazírání, 
osobní pohled na výkon, u nás na „standard PH“. Krasobruslení i gymnastika má ale výhodu proti 
nám například v tom, že kriteria hodnocení jsou stálá, nemění se a jsou obecně uznávaná. I tam 
jsou možné chyby při posuzování, je to popsané a poučné i pro nás. Například chyba přísnosti a 
benevolence, chyba centrální tendence, halo efekt, vliv známosti, logická chyba, chyba kontrastu, 
chyba blízké asociace. Uvědomění si a znalost chyb řadím do kategorie nadstandard. A píši o tom 
proto, že máme FCI, máme znění standardu, máme posuzovatele, máme numerickou 
posuzovatelskou škálu. 
Dal jsem si pod sebe tabulky z olympiády Oostende a Dortmund,bodovací lístek CZ a SK, zjistil 
jsem doporučení na bodování v Sosnowci  /používat rozsah 91,50 až 93,00 bodu/  a srovnával 
jsem  se zápisem z FCI – COMMISSION STANDARD,CRITERES STANDARD PROPOSITION ze 
dne 23.10.2001. 
Administrativní chybou, myslím došlo k tomu, že bodovací lístek SK nemá – peří a body v partiích 
jsou posunuty. 
Criteres standard - tomu odpovídá bodovací lístek CZ a olympiáda Dortmund. 
A doporučení v Sosnowci? 
Napadá mne přirovnání – před fotbalovým zápasem Chelsea s Realem náměstek primátora pro 
sport Barcelony vydá doporučení, aby se v tomto utkání nehlavičkovalo. 

 
Bodovací lístek SK: 
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Bodovací lístek ČR: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Bodovací lístek olympiáda Oostende 

 

  Bodované partie Body 

1 
Celkový dojem, hlava, oko 
– projev (kondice) 

8,00  8,25  8,50  8,75  9,00 

2 
Celková stavba, vidlice, 
prsní kost 

8,00  8,25  8,50  8,75  9,00 

3 Tvar a pevnost zad, kostrč 17,00 17,25 17,50 17,75 18,00 18,25 18,50 18,75 19,00 

4 
Rovnováha, harmonie 
celku, svalstvo, 
vyváženost 

27,00 27,25 27,50 27,75 28,00 28,25 28,50 28,75 29,00 

5 Křídla, ocas a opeření 27,00 27,25 27,50 27,75 28,00 28,25 28,50 28,75 29,00 

  Celkem 87,00  89,00  91,00  93,00  95,00 

 

Bodovací lístek olympiáda Dortmund 
 

1 
Impression générale 
tête, oeil, expression (condition) 

    8 8,25 8,50 8,75 9 

2 
Ossature générale 
bréchet, fourche 

    8 8,25 8,50 8,75 9 

3 
Forme et solidité du dos, 
croupion 

17 17,25 17,50 17,75 18 18,25 18,50 18,75 19 

4 
Equilibre, harmnie de 
l’ensemble 

27 27,25 27,50 27,75 28 28,25 28,50 28,75 29 

5 
Ailes et queue 
qualité du plumage 

27 27,25 27,50 27,75 28 28,25 28,50 28,75 29 

  
    90    95 
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Standard a já IV. 
 
Budeme zakrývat ocasy? 
Nedá mně to a v návaznosti na informace o chystaných seminářích posuzovatelů u nás a  na 
Slovensku vyjadřuji svůj názor na text 3. a 5. partie – pozici na bodovacím lístku CZ a SK. V Nitře 
se na podzim sejdou posuzovatelé střední a východní Evropy a budou se připravovat na 
posuzování olympiády. Vytváří se tak elita posuzovatelů pro posuzování olympiád. Je to 
chvályhodný počin. 
Vracím se k textu 3. a 5. partie: ale 
CZ  3.partie: Tvar a pevnost zad, kořen ocasu 
SK  3.partie:Tvar a pevnosť chrbta 
CZ  5.partie: Křídla a ocas, jakost opeření 
SK  5.partie: Krídla a chvost, vonkajší vzhlad 
Jedna z nejhezčích partií na PH je soulad zad, kostrče a ocasu. Při „otevření“ této partie je pro 
mne a podle mne neodmyslitelné, aby v této partii chyběl ocas. Ale v popisu skutečně chybí. 
Udělal jsem amatérské záběry „bez ocasu“ a jen „ocas“. Pro mne nepřijatelné, nepřirozené, 
neucelené, necitlivé. Prostě nesmysl. Podobně 5. partie. Jak hodnotit křídla a pak ocas a ještě 
k tomu dohromady. Kde se to vůbec vzalo? Chyba v překladu, neznalost, nezájem o tuto partii, 
snaha poškodit, přehmat, hloupost? Nevím. Ale volám po nápravě. A klidně podle toho 
posuzujeme? Když jsem se nesměle ptal, tak mně oslovení odpovídali: „ ……skutečně to tam tak 
je? Musím se podívat….“ Čili něco je napsáno, ale praxe je jiná, rozhodně lepší a rozumnější. Ale 
musí to tak být? Anebo až do „vyčerpání zásob“ to takto budeme používat? A proč si toho při 
zadání do tisku nikdo nevšiml? Na kolika výstavách i CV to takto prošlo? Kolik posuzovatelů to 
četlo? 
Od seminářů očekávám sjednocení bodovacích lístků a textů na nich podle FCI. Očekávám 
odstranění administrativních přehmatů na SK 5. partie – bez peří a 2. partie dolná čelusť. 
 
Anebo budeme zakrývat ocasy? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
Zdraví Mgr. Jiří Albrecht, Krásné Pole 
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Vyhodnocení Mistrovství MSS dlouhých tratí. 
 

 
Je nesporným úspěchem OS Moravy, že byla schopna se dohodnout na podmínkách, za kterých 
je toto mistrovství pořádáno a vyhodnocováno. Pozitivním krokem bylo rozhodnutí o tom, že se 
čtyři soutěžní závody konají ve stejných termínech, že dva kratší závody jsou vyhodnocovány 
v rámci moravských pásem a závody z Oostende, Bruselu, nebo Harlingenu jsou vyhodnocovány 
z celé Moravy.  

Přesto se domnívám, že by bylo do budoucna pro zvýšení objektivnosti této soutěže žádoucí, aby 
minimálně ještě jeden z dlouhých závodů byl rovněž vyhodnocován v pásmech. Celomoravsky by 
snad mohl být vyhodnocován závod z Oostende, jako určitý vrchol závodů dlouhých tratí v závodní 
sezóně. Jsem přesvědčen, že tato úprava propozic MMDT by prospěla tomu, že o toto mistrovství 
bude mezi chovateli větší zájem a přispěje to nesporně k objektivnějšímu vyhodnocení tohoto 
mistrovství. 

Svůj návrh zdůvodňuji tím, že značná rozloha Moravy a rozdílné povětrnostní podmínky na tak 
velkém území podstatně ovlivňují dolety holubů v jednotlivých částech daného území a tím 
samozřejmě i konečné výsledky tohoto mistrovství. Nechám na každém chovateli v rámci Moravy a 
Slezska, aby si prostudoval výsledky MMDT v posledních letech. Určitě pochopí, proč tento návrh 
předkládám k posouzení naší chovatelské veřejnosti, ale také řídícímu výboru Moravskoslezského 
sdružení, který propozice soutěže připravuje. 

Domnívám se, že jeden závod vyhodnocený v rámci celé Moravy by dostačoval k dosažení 
atraktivnosti soutěže, ale na druhé straně by neovlivnil tak výrazně konečný výsledek soutěže, jako 
je tomu dle mého názoru doposud. 

 

 

Ing. Milan Bauer 

Předseda OS Hlučín 
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Zpráva o z jednání sportovní komise FCI v Halle (Belgie). 
 
Jednání zahájil předseda sportovní komise a zároveň viceprezident FCI pan István Bárdos z 
Maďarska v pondělí 15.03.2010 v 10.30. Na programu bylo: připomínky ke změnám ve výpočtu 
kategorií, stav v záležitosti dopingu, výstavy (středoevropská, Evropa Cup, Olympiáda), světová 
Olympiáda 2011 v Polsku, elektronické systémy. 
Přítomni byli zástupci Německa, Belgie, Francie, Italie, Malty, Holandska, Portugalska, Slovenska 
a České republiky.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Nové sídlo belgického svazu a F.C.I. v městečku Halle na jižním okraji Bruselu 
 
Byl předložen návrh na změny ve výpočtu jednotlivých sportovních kategorií s tím, že byly 
připomínky aby se návrh rozšířil i o kategorii „B“ a  „C“. Návrhy podrobně zpracované předloží 
sportovní komisi István Bárdos na podzimním zasedání s důrazem na to, aby byly zohledněny i 
malé země s malým počtem chovatelů a tedy i s nutně menšími počty nasazených holubů na 
jednotlivé závody.  
V Belgii proběhlo v minulé sezóně 147 dopingových kontrol. Pouze ve dvou případech s pozitivním 
výsledkem. Za tyto kontroly zaplatil belgický svaz 67 000,- Euro. To činí v průměru 455,- Euro za 
jednu kontrolu. Belgický svaz má za povinnost, dvakrát ročně podávat zprávu o průběhu těchto 
kontrol ministerstvu zemědělství. V testech na jednotlivé „zakázané  podpůrné produkty“ je v 
současné době povolená hranice množství těchto látek, isolovaných v krvi kontrolovaných jedinců. 
FCI se zasadí o to, aby byla tato hranice odstraněna. Přitom v zemích FCI je v současné době tato 
hranice rozdílná. FCI se zasadí o to, aby byla tolerována pouze „0“. Poslední dobou se rozmáhá i 
doping antibiotiky. Testy se provádějí i na izolace těchto látek z odebraného vzorku krve. Je 
nanejvýš nutné, aby svazy všech členských zemí FCI zapracovali do závodního řádu regule pro 
tyto kontroly. Aby vzali na zřetel znění závodního řádu belgického, nebo i holandského svazu, tedy 
svazů, které jsou v tomto ohledu nejdále. FCI se zkontaktuje na laboratoř v Gentu, pro možnost 
speciálního proškolení kontrolorů na doping. Padl zde také návrh, aby na Olympiádě v Nitře, mohly 
vystavovat pouze země, které budou mít vyškolené kontrolory a dopingové kontroly pravidelně 
provádějí.  
Podklady pro Olympiádu v Polsku je třeba odeslat do konce září letošního roku. V září se také letí 
závod „Mistrovství světa FCI“ v Polsku u příležitosti konání Olympiády. Holoubata pro tento závod 
se navážejí od 15.04.2010. K tomuto tématu byly vydány propozice.  
Zástupce slovenského svazu Ing. Kurek přednesl návrh závodu holoubat při příležitosti Olympiády 
v Nitře v roce 2013. V současné době probíhají jednání o možnosti umístění holubníků v objektu 
Agrokomplexu v Nitře.  
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Pan  István Bárdos předložil návrh na pořádání závodů pod záštitou FCI a německého svazu 
chovatelů, z Londýna a Berlína v roce 2012. Podrobné propozice budou rozeslány na svazy 
jednotlivých zemí FCI. Dne 28. června 2012 bude odstartován závod z Berlína u příležitosti 
světového dne míru a v termínu od 27.července do 12. srpna by se konal závod při příležitosti 
konání olympijských her, stejně tak by připadal v úvahu termín od 29.08.2012 do 9. září kdy 
probíhá paraolympiáda.. Pro účastníky závodu by se prodávala účastnická vstupenka, v ceně 15,- 
Euro. 60% z této sumy by připadlo pořadateli ze zúčastněné země a 40% na ocenění závodu. 
Ocenění vítězům bude předáno u příležitosti Olympiády v Nitře v roce 2013.  
 
Jednání řídícího výboru 17.03.2010 v 9.00 v Halle. 
Přítomní: Prezident: Dr. José Manuel Azenha Terezo z Portugalska a dále zástupci Maďarska, 
Holandska, Francie, Německa, Malty, Belgie, Rakouska, Brasilie, Číny, Španělsko, Itálie, Mexika, 
Polska, Rumunsko, Srbsko, Slovensko a České republiky. 
Na programu jednání bylo: čtení zápisu z jednání 07.10.2009, zpráva o stavu pokladny, Olympiáda  
v Polsku 2011, zprávy komisí pro mládež, sport, veterinární, standard, pro Evropu, solidarity, 
Grand Prix a propozice pro zpracování nových možností na síti internet. 
 
Byl přečten zápis z jednání řídícího výboru ze dne 07.10.2009. Bez připomínek. Předložen 
každému zúčastněnému v písemné formě. 
Zástupce polského svazu předal všem zúčastněným propozice pro Olympiádu v Polsku 2011. 
Zároveň pozval všechny zúčastněné země k návštěvě této akce. Pořadatelé Olympiády v Polsku 
musí uvědomit řídící výbor FCI o možnosti účasti na Olympiádě z jednotlivých zemí. Například 
holubi z Jižní Ameriky, jako Paraguay, Uruguay a Chile se nemohou do Evropy vůbec přemístit s 
ohledem na veterinární opatření. V těchto případech je nanejvýš nutné zjistit všechny podrobnosti. 
Bude stanovena pětičlenná kontrolní komise, která bude kontrolovat při posuzování výstavy práci 
posuzovatelů. 
Předseda sportovní komise Bárdos obešle před Olympiádou všechny svazy a vyžádá si podklady 
výsledků ke kontrole holubů ve všech sportovních kategoriích.. 
V krátkosti bylo přečteno několik zásadních bodů z jednání sportovní komise.  
Z veterinární zprávy vyplynulo, že jednotlivé země mají často nedostatek očkovacích látek pro 
holuby, který jsou zaviněn hlavně tím, že podléhají povinnosti registrace. Veterinární komise se 
bude zasazovat o to, aby registrace platila automaticky pro všechny země EU. Tímto opatřením se 
zásadně musí i snížit cena těchto produktů.  
Komise standard navrhuje zorganizovat školení posuzovatelů, které by probíhalo v září letošního 
roku v Nitře, v říjnu v Halle v Belgii a prosinci v Dortmundu. Jednotlivé svazy nahlásí do září jména 
posuzovatelů, kteří se zúčastní školení v říjnu v Halle. Podklady pro tato školení jsou v tištěné 
formě k dispozici ve francouzštině, němčině a vlámštině. Na Olympiádě 2011 v Polsku, bude 
umožněno posuzovat pouze těm posuzovatelům, kteří absolvují toto školení.  
Komise standard navrhla již pro Olympiádu v Polsku v kategorii standard vystavovat čtyři holuby s 
limitem kilometrů a další dva bez limitu. Tento návrh se setkal s nesouhlasem takřka všech 
přítomných. Zástupce Polska připomněl, že propozice na Olympiádu v Polsku byli již rozeslány a 
navíc, že nesouhlasí aby se vystavovali na Olympiádách holubi, kteří nesplňují limit kilometrů s tím 
že by se jednalo o jinou kategorii holubů, která by se mohla řadit mezi holuby výstavní. 
Belgický svaz používá dva roky po sobě kroužky, do kterých se dá vložit čip. Tyto kroužky ale 
nemají kovový plášť . Na toto upozornil zástupce Anglie s tím, že pohrozil omezením holubů s 
těmito kroužky v účasti na závodech. Belgický svaz se zavázal tento nedostatek odstranit již v 
příští sezóně.  
 
Zapsal: Josef Kondrys 
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Odchov 2010 
 

Musíme dobře odchovávat. 
 
Jsou chovatelé, kteří by mohli s holubi závodit třináct ze dvanácti měsíců. Na našem holubníku 
máme závodní období vymezeno mezi začátkem dubna po začátek září. To je pět měsíců, kdy 
jsme mimořádně aktivní. Ale odchovu se vlastně věnujeme raději. Ve spojení s odchovem mám 
vždy dobrá předsevzetí, ale jak dříve říkal můj dědeček: „Mám dobré plány, ale ty se málokdy 
vyplní ….“ 
 
Při páření koncem listopadu nebo v prosinci mám většinou strach z počasí a z mé vlastní 
pohodlnosti. Tato akce u nás trvá asi týden. Nejprve jsou to chovní holubi, potom přinesem do 
holubníků ročáky, zapárují se a potom jsou k nim přidáni staří vdovci se svými holubicemi. Pokud 
potom začne pršet, nebo se ochladí, bere mé odhodlání, hodiny prosedět na holubníku, rychle za 
své. Během párování se tomu musí chovatel plně věnovat. Mám tím na mysli, že musí mít oči stále 
otevřené. 
 
Důkladná příprava je nezbytná. 
V tomto roce jsem poprvé, od té doby co doma páruji holuby (1992), zapároval na papíře. Dříve 
jsem vzal všechny holubice, které jsem si vybral a které dobře vypadaly, do třech košů a zanesl je 
do chovného holubníku. Tam jsem je vybíral z koše a dával k holubům.  
Zní to velmi jednoduše, ale musíte být na ten den dobře připraveni a fit, jinak to dobře neprobíhá a 
večer jste na konci se silami. I když už jsou ty nejhodnotnější holubice v koších, nedá mi to a 
musím jít znovu a znovu prohledávat holubník holubic, to pak dost unavuje. Nevýhodou také je, že 
se nedá o každém páru pořádně přemýšlet. Proto jsem v letošním roce všechno naprosto přesně 
připravil a takříkajíc na papíře napároval. Nebylo to všechno napsané úplně přesně do posledního 
puntíku. Pro každou kategorii chovných holubů – podle vzdáleností závodů - jsem měl jednou 
chovnou holubici jako rezervu. To jediné co k tomu můžu říct je, že po letošním zapárování mám 
mnohem lepší pocit. Párování šlo dobře. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mladou holubici na zralého holuba. 
No ještě musím říct, že jeden holub je stále se svou holubicí již od konce září 2008, je to desetiletý 
„Mont Ventoux II“. Není to proto, že bych věřil tomu, že když nepřeruším jeho chovný cyklus 
zůstane déle chovný. Na to já nevěřím. Naopak si myslím, že takové přerušení na šest týdnů může 
být pro takového starého bojovníka dobré. Mám stále silnější dojem, že „Mont Ventoux II“ ve svých 
deseti letech vypadá ještě hodně mladě. V minulém roce byl trvale spárován s jednou holubicí. Až 
se to bude v nadcházejícím jaru hodit, najdu mu mladou holubičku, která dobře absolvovala 
národní závody.  
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Tyto mladé holubice, které udělaly tři nebo čtyři ceny na čtyřech národních závodech od 476 km do 
593 km,  přeřazuji do chovného oddělení raději později, většinou až na jaře. 
 
Který chovný holub je nejlepší? 
Jiný holub byl také zapárován se svou holubicí před párováním pro zimní odchov. Je to holub, 
kterého mám velice rád a který dává velmi pěkné odchovy, ale přestože je ještě mladý, je první 
líheň často neoplozená. Protože si pro závody necháváme od každého páru pravidelně jen první 
líheň, nemáme od tohoto holuba ve vdovském oddělení žádného syna. Je to škoda, protože jeho 
bratr z hnízda, který zdaleka nevypadá tak dobře jako on, je velice dobrý chovný holub. Tak jsem 
si řekl, „chlapče, když ty máš často v první líhni čistá vajíčka, zapáruji tě hned v polovině října“. 
Musím však říct, že jsme jej pro jistotu zapárovali na jednu z dcer jeho ošklivějších bratra. Tak si 
můžeme obě jeho pozdní holoubata odstavit a budeme si držet palce, aby i ta příští líheň (zimní 
holoubata) byla taky oplodněná. 
Ta pozdní holoubata taky odstavíme do holouběcího oddělení, spolu s oběma po „Mont Ventoux 
II“. Touto metodou máme s trochou štěstí po obou chovných holubech v holouběcím čtyři 
holoubata, půlku se starými kroužky a půlku s novými. To ale nehraje žádnou roli. 
 
Proč mám dělat ten cirkus se světlem? 
Stejně jako v předešlých letech jsme před zimních odchovem u chovných ani u závodníků nesvítili. 
Víc jak 90% holubic stejně snese po 10 až 20 dnech. Tak proč mám něco se světlem vyvádět? 
Z umělého svícení nemám dobrý pocit a z této metody pro mě vyplývá, ještě déle vysedávat na 
holubníku. Sice vím, že pro zaměstnané holubáře je velice praktické pracovat se světlem, protože 
svoje chovné holuby vidí jen ráno, nebo večer. Protože však závodím v týmu spolu s otcem, 
můžeme se úkoly rozdělit. To je velmi příjemné.  
 

 
 

Podle mého mínění, jsou závodní týmy budoucností holubářství. 
Je to ale mnohem méně komplikované, když jsou oba chovatelé stejné krve (myslím z rodiny). To 
pak může třeba padnout nějaké to ošklivé slovo, no a příští den o tom nikdo neví, je to 
zapomenuto. Pokud je partner v týmu jen přítel, je nutné naučit se držet pusu. 
 
Co s holubicemi, které během zimního odchovu nesnesou? 
Většinou to jsou stále stejné holubice, které nesnesou, na které ale vdovci mimořádně dobře letí, 
protože jdou během závodní sezóny stále na pár a nepodnesou se. V těchto případech počkáme 
až snese holubice u chovného holuba a této „neplodné“ podložíme večer sádrové vajíčko. Pár 
hned nasedne, takže se data u chovného páru a u pěstounů shodují.  
Pro jistotu můžeme zkusit jestli má chovný pár při vylíhnutí holoubat kaši, ale většinou to po 17 až 
18 dnech sezení není problém. Během prvních 24 hodin může čerstvě vylíhnuté holoubě existovat 
i bez kaše rodičů, ale později je to kritické. Pokud musím v takovém případě zakročit, podkládám 
postupně holoubě pod více párů, dokud nenajdu odpovídající pěstounský pás s dostatkem kaše. 
V mimořádných případech je ještě další řešení, které jsem ale osobně nikdy nevyzkoušel. Vzít 
úplně normální vaječinu, promíchat bílek a žloutek a pomocí pipety holoubátko krmit. Během jeho 
prvních sedmnácti dnech vývoje přežívalo embryo také z těchto dvou potravin. Proč by tedy 
nemohlo takto existovat ještě o pár dní déle? 
Přeji mnoho úspěchů. 
 
 
Patrick Philippens 
Die Brieftaube 47/2009 
 
Překlad Ing. Jaroslav Novotný 
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Setkání holubářů v Malšicích 
 
V mrazivém ránu 20. února jsme vyrazili do jihočeských Malšic. Cílem naší cesty byl jedenáctý 
ročník „Setkání s přáteli“ na počest Jiřího Timofije. Sešlost vyznavačů holubího sportu již tradičně 
organizoval známý chovatel poštovních holubů z Přešticka, Ladislav Potůček. Upoutávky na tuto 
akci slibovaly zajímavou přednášku majitele firmy Pharmagal s. r. o., Dr. Mariána Dubaje ze 
Slovenské republiky. Tento odborník na veterinární problematiku holubů, dokáže fundovaně 
přednášet o veterinárních problémech současných chovů. Sám je aktivním chovatelem, a proto 
pružně reaguje na aktuální nákazovou situaci u poštovních holubů. Léčiva od této společnosti 
s úspěchem používáme i ve svém chovu. Proto jsme byli zvědaví na novinky připravené pro 
chovatele holubů od této firmy. A co jsme se dozvěděli? 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Nabitý sál v Malšicích 

 
Přednáška byla velice fundovaná. Plný sál posluchačů avizoval, že zdravotní stav poštovních 
holubů je alfou a omegou každého sportovně vedeného chovu. Kromě základního projevu, 
odpovídal Dr. Marián Dubaj na otázky z pléna. Zaujala nás informace o vakcinaci holubů. Častým 
prohřeškem je míchání vakcíny Pharmavac columbi 2 proti paramyxoviróze a herpesviru 
s přípravkem na potlačení endo i ekto parazitů na bázi ivomectinu. Holubáři se tímto postupem 
snaží urychlit veterinární prevenci. Bohužel při smíchání obou látek dochází k poškození 
inaktivované olejové vakcíny. Holubi si nevytvoří protilátky a nejsou chráněni proti těmto 
nebezpečným nákazám. Závěr zněl jednoznačně. Každou látku aplikovat individuálně. Novinkou 
na léčbu dýchacích potíží je tzv. „vývojový přípravek“ na bázi antibiotik, doplněný o základní 
vitamíny, vápník a esenciální aminokyselinu Methionin. 
Kromě velice zajímavé přednášky jsme na výstavě zaznamenali tucet výstavních klecí 
s poštovními holuby. Nacházely se na okraji pódia. Oproti předešlým létům bylo zvířat jako 
šafránu. Pro mnoho chovatelů byla absence větší přehlídky zklamáním. Na výstavě se 
prezentovalo několik obchodníků s chovatelskými produkty. Chovatelé měli jednu z posledních 
možností si doplnit potřeby pro své svěřence před začátkem nové chovné sezóny. Této nabídky 
holubáři k radosti obchodníků náležitě využívali. 
Na návštěvníky v malšickém kulturním domě nebylo zapomenuto i z gastronomického hlediska. Po 
dlouhé cestě a bohatém programu, mohli využít služeb v přilehlé, příjemně vytopené restauraci. 
Kromě osvěžení pěnivým mokem mnoha značek, mohli vybírat z bohaté nabídky teplé kuchyně. 
Na rozzářených tvářích bylo znát, že si chovatelé občerstvení náležitě užívali. 
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Ladislav Potůček, Dr. Marián Dubaj a Ing. Stanislav Matuška 
 
Na výstavě se nám podařilo získat společnou fotografii výše uvedeného Dr. Mariána Dubaje a 
dalších dvou celebrit na holubářském nebi. Kromě výše uvedeného organizátora a našeho 
„souseda z Plzeňska“ Ladislava Potůčka, je na snímku Ing. Stanislav Matuška. Při focení bylo 
několik chvil na krátké popovídání o focení a publikační činnosti. Nás zaujala informace od 
Ladislava Potůčka. Při rozhovoru zmínil chovatelské úspěchy svého strýce a literární činnost 
svého, dnes již zesnulého, bratra Karla Potůčka. Před rokem 1989 byl aktivním dopisovatelem do 
časopisu Chovatel. Ve svých textech se zabýval problematikou chovu a tréninku poštovních 
holubů. Díky svým kontaktům na chovatele z Belgie, tehdejšího Západního Německa a Holandska 
získávali naši chovatelé informace z druhé strany tehdy rozdělené Evropy. Ale vraťme se z doby 
minulé do současných Malšic. 
Setkání s přáteli jsme si na přehlídce náležitě užívali, jak z chovatelského, tak kulinářského 
hlediska. A nebyli jsme sami. Na přátelské setkání vyrazila téměř celá naše základní organizace 
chovatelů poštovních holubů Plzeň. Navigátora v našem autě dělal Jiří Kopp mladší ze známého 
holubářského rodu ze Starého Plzence. Společnými silami jsme si cestu „zkrátili“ přes nedaleký 
řetězový most. Místní chovatelé a zasvěcení nám dají za pravdu, že se jednalo v tuto roční dobu o 
adrenalinovou jízdu. V ranních hodinách jsme si razili v novém sněhu první stopu…A to jsme jeli 
ještě s vlekem! Ale naše Octavie combi nezklamala a doklouzala se až do nedalekých Malšic. 
Zpátky jsme využili sice delší, ale bezpečnější cestu přes Tábor.  
Když jsme zmínili naší domovskou organizaci, trochu odbočíme a v krátkosti se zmíníme co je 
nového na Plzeňsku. Naše oblastní organizace Plzeň létá v letošním roce podle nových not 
v soutěži “Český západ“, společně s Klatovy a Karlovými Vary. Kolem této novinky je mnoho 
bouřlivých diskusí. Není se čemu divit. Holubářská obec má soutěživého ducha a na společném 
hnojišti je více kohoutů. A každý chce vyhrát. Ale nikdy se nejí kaše tak horká, jak se uvaří. Až se 
za určitý čas vyhodnotí plusy a mínusy této změny, bude čas na bilancování a tvorbu nových 
závodních plánů. A jak se dařilo u nás v loňském roce v holubím sportu? 
V roce 2009 vyhráli soutěž o mistra základní organizace Plzeň, ale i mistra oblastního sdružení 
bratři Josef a Jan Herzigové. Holoubata v naší ZO vyhrál Ing. Václav Zikmund. Na výroční schůzi 
si své vítězství náležitě užívali. Kromě obrovských pohárů se kouřily kubánské doutníky a společně 
se slavilo. Složení naší organizace si můžete prohlédnout na společné fotografii i s hosty ze 
sousedních organizací. 
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A co říci závěrem? Podle počtu účastníků na malšickém setkání musíme konstatovat, že o 
přátelské setkání chovatelů se zajímavým programem je veliký zájem. Proto bychom chtěli 
poděkovat organizátorům za jejich aktivitu a nezbývá než se těšit na další setkání vyznavačů 
sportovního létání. 
 
Text a foto 
Ing. Aleš a Bc. Daniela Bukovských 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Oprava v č. 1/2010. 
Správný text v barevné příloze k obrázku holuba CZ 07-0169-62: 
 
Holub 07-0169-62 Františka Slováčka z OS Hodonín, 1. Olymp. kategorie D, H, Eso a Super eso v 
ČR 
 
Za chybu v textu se redakce omlouvá. 
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Zdeněk Jochman, mistr OS Jižní Morava 
 
 
Tentokrát jsme v našem představování úspěšných chovatelů navštívili pana Zdeňka Jochmana 
z Lednice, mistra Oblastního sdružení Jižní Morava 2008 a 2009. Zdeněk Jochman bydlí v Lednici, 
holubník má v Podivíně a je členem základní organizace Rakvice. Tato organizace je baštou 
úspěšných chovatelů Jižní Moravy. Konkurence je zde značná, což se samozřejmě projevuje na 
dosažených výsledcích tamních chovatelů. Zdeněk Jochman patří ke generaci chovatelů středního 
věku, kteří ve svém vedení chovu v plně míře již využívají zkušeností chovatelů vyspělé západní 
Evropy, včetně kvalitního chovného materiálu, který byl po roce 1989 do naší republiky v hojném 
počtu importován. Svými vynikajícími výsledky budí pozornost chovatelské veřejnosti již několik 
roků. Zdeněk Jochman patří mezi velice zapálené chovatele poštovních holubů, který se snaží být 
neustále na špici ve veškerém dění našeho chovatelství. Jeho vyprávění o vedení chovu a závodní 
metodě vám předkládáme. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
První kontakt s holuby. 
Tak jako u většiny chovatelů poštovních holubů, i já jsem začínal nejprve s chovem okrasných 
holubů a to polských rysů. S těmito holuby jsem dosahoval velice dobrých výsledků v rámci 
republiky mezi mladými chovateli. Po trpkém zklamání jsem v roce 1983 jsem postupně přešel 
k chovu poštovních holubů. Nikdy jsem toho rozhodnutí nelitoval. Poštovní holubi mě připravili ty 
nejhezčí zážitky v dosavadním chovatelství. První poštovní holuby jsem dostal v roce 1983 od 
svého kamaráda Mirka Čermáka z Přísnotic. Jednalo se o holuby staré brněnské rasy Fábry a 
Marcel DeSmet pocházející od Josefa Hanáka z Brna. S holuby jsem hned začal závodit a protože 
jsem neměl konstatovaní hodiny, tak jsem jezdil konstatovat do sousední vesnice Rakvice. V roce 
1984 jsem koupil celý chov poštovních holubů od Františka Tlustého z Lednice, včetně 
konstatovacích hodin. Jednalo se o holuby  Františka Chvátala rasy Espt x Van Bruane x Gorin. 
Tito holubi po usazení na mém holubníku podávali hned následující rok vynikající výkony. Holubi 
od Mirka Čermáka a Františka Tlustého do sebe velice dobře zapadli a jejich výkony šli stále 
nahoru. V roce 1986 jsem se již umístnil v TOP 10 mistrovství Oblastního výcvikového střediska 
Břeclav, kde soutěžilo v té době 130 chovatelů. V dalších letech jsem se již pravidelně umísťoval 
v tomto mistrovství v první TOP 5.  
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Chovatelské zařízení – holubníky, voliéra. 
Za dobu co vám představujeme naše úspěšné chovatele jsme společně s Jarkem Novotným 
navštívili spoustu různých holubníků špičkových chovatelů, jejich chovatelských zařízení a prostory 
kde svoje holuby chovají. Již jsem si myslel, že nás nemůže nic překvapit. Omyl, u Zdeňka 
Jochmana jsme opět byli překvapeni jeho rozsáhlým chovatelským zařízením na velké ploše  
zemědělského stavení v Podivíně, kde svoje holuby chová. Bylo skutečně se na co dívat. 4 
oddělení pro vdovce, 1 oddělení pro dlouhotraťové holuby. velká voliéra pro ročáky, velká 
prostorná voliéra pro chovné holuby, další 2 menší voliéry, nový prostorný holubník pro holoubata, 
voliéra pro chůvy a nakonec velký prostor kde jsou holubice vdovců. Toto všechno představuje 
práci a zase práci, bez které by Zdeněk Jochman nedosahoval současných vynikajících výsledků.  
 
Současní chovaní holubi. 
Po počátečním celkem úspěšném období jsem začal spolupracovat s  Josefem Horsákem a 
především s  Ladislavem Potůčkem. Od Ladislava Potůčka jsem v průběhu let 1999 a 2000 dovezl 
nový základ rychlých holubů. Již v roce 2001 jsem s holuby Horsák x Potůček dosáhl svého 
prvního historického úspěchu titulu Mistra Oblastního sdružení Jižní Morava. Toto jsem v letech 
2003 a 2004 zopakoval. Ani tyhle úspěchy mě nenechali stát na místě a začal jsem se rozhlížet po 
nových a ještě rychlejších holubech. Od roku 2002 se na můj holubník začali postupně dostávat 
holubi od Petra Chytila a současně holubi přímo z holubníku Herbots Gebr. Tito holubi svými 
špičkovými výkony začali postupně vytlačovat původní můj základ chovu. Výborná vlastnost těchto 
holubů je především v jejich stálosti dosahovaných úspěchů a minimálních ztrátách. Dovedou se 
prosadit i v protivětru a i delší závody do 700 km jim nedělají problémy. Mezi momentálně nejlepší 
chovné holuby patří bezesporu originál Herbots Gebr. Vnuk „Nationaal 1“ – syn bratra „Grote Van 
Nationaal“. Tento holub vychoval nejlepšího závodníka a nejvýkonnějšího holuba Oblastního 
sdružení Jižní Morava 2009 – 07-0178-3159. Tento borec letěl jako dvouletý 1. cenu ze závodu 
Wertheim 540 km v OS Jižní Morava. Týden na to svůj výkon zopakoval a získal 1. cenu ze 
závodu Frankfurt 610 km. Letos opět začal „3159“ fenomenálně a to vítězstvím ze závodu Kámen 
120 km. Přímý bratr „3159“, a tedy syn bratra „Grote Van Nationaal“ zvítězil v závodě Rothendorf  
510 km. Mezi novější posily patři vnuk „Nationaal 1“ syn slaného „Nata“ z holubníku Herbots Gebr., 
stejně tak jako syn „Olympic Hope“ ze stejného holubníku, jednoho z nejchovnějších holubů  
Herbots Gebr. Odchovy z těchto holubů se prosazují víc jako nadějně. Mimo to mám v chovu tři 
syny a dvě dcery Chytilova „298“ vnuka „Nationaal 1“.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

S Lubomírem Kubáčkem v chovném oddělení holubníku R. + X. Verstreaete 
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Přes toto famózní osazení voliéry je potřeba se stále i u mne dívat dopředu. Proto jsem se přes 
velice úzkou spolupráci s Lubomírem Kubáčkem z OS Uničov domluvil na poznávací cestě po 
špičkových chovatelích Belgie. Díky malé náhodě se mě podařilo získat vynikající chovný materiál 
od momentální hvězdy Belgie na závodech od 600 do 900 km Chrise Hebberechta. S jeho holuby 
již několik let úspěšně závodí mnoho špičkových chovatelů Belgie, jako na příklad Gaby 
Vandenabeele, R + X Verstraate nebo Koopman a další. 
 
Závodní metoda – vedení vdovců. 
Tak jako většina úspěšných chovatelů i já závodím vdovskou závodní metodou. Závodím na 
klasické vdovství. Pro letošní závodní sezónu mám k dispozici 90 dvouletých a starších vdovců + 
30 ročních. Z toho je 14 vdovců, které mám připraveny na dlouhé tratě. Na dlouhé tratě nasazuji i 
vybrané holuby z těch středotraťařů. V letošním roce to bude ale trošku problém vzhledem k  tomu, 
že první dlouhá trať je hned 800 km. Ten skok z 500 km na 800 km se mě moc nezamlouvá, je to 
příliš velký skok. Na vdovství závodím od roku 1989. Do té doby jsem závodil tak jako většina 
z nás přirozenou metodou. Vdovce páruji v druhé polovině února tak, aby na první závod byli již 
vedeni klasickým vdovstvím. V minulých letech jsem praktikoval někdy suché vdovství, někdy 
mokré vdovství. V letošním roce jsem nechal vdovcům vychovat jedno holoubátko. Zhruba ve stáří 
holoubat 14-ti dnů, jsem holubici odstranil a vdovec dokrmil holoubátko sám. Při praktikování 
suchého vdovství jsem měl dojem, že holubi vyhazují později letky, což má souvislost s formou 
vdovce. I zde je to individuální záležitost jednotlivých vdovců. Někteří vdovci mají vynikající 
začátek závodní sezóny, potom trošku poleví a ke konci zase dosahují špičkových výsledků. 
Někteří letí od začátku do konce, je to  především o znalosti jednotlivých vdovců jak s nimi během 
závodní sezóny pracovat.. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

Holub 07-013-1941, 1. cena Rottendorf 3.421 ph 
 
Vdovce vypouštím pravidelně každé ráno a večer. Není to vždy ve stejném čase, je to podle 
momentální situace vzhledem k mému zaměstnání. V plné závodní sezóně létají vdovci kolem 
jedné a půl hodiny. Z počátku je jim potřeba trochu pomoci, ale později již trénují sami. Pravidelné 
létání kolem holubníku ráno i večer považuji za velni důležité. Vdovce vyvezu, když mám čas tak 
ve středu nebo ve čtvrtek zhruba na 30 km, když čas nemám, tak jsou doma. Při doletu je čeká 
v budníku vdova. Z počátku závodní sezóny vdovcům neukazuji holubice. V druhé polovině 
závodní sezóny již vdovy před závodem ukazuji pravidelně. Přece jenom je třeba vdovce v této 
druhé polovině závodní sezóny více motivovat. Vdovce pokud jsou v pořádku tak nasazuji každý 
týden. V letošním roce závodím v OS Jižní Morava a Brno venkov, takže na nasazování mám více 
možností. Vdovy mám ustájeny samostatně v jednotlivých kójích tak, aby jejich ošetřování a 
příprava před nasazením vdovců na závod byla co nejméně časově náročná.  
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Před začátkem závodní sezóny provádím proléčení proti trichomonádám, používám vždy 
Rodinazol, potom odčervení, dále dávám Salgen a nakonec vakcinuji na pseudomor. 
Krmení pro vdovce používám všechno od firmy Versele Laga a krmím je do společného krmítka. 
Po závodě krmím ne přímo dietním krmením, toto dávám až v pondělí, závodíme v neděli. Během 
týdne potom kvalitu směsi postupně zvyšuji. Tak jako dnes většina chovatelů používám různé 
směsi od dietní po super závodní. Někdy tyto směsi vylepším kukuřicí, nebo jednotlivé druhy 
smíchám v nějakém poměru podle momentální potřeby. To ale takto dnes dělá většina chovatelů. 
Množství podávaného krmiva, jeho složení, je vždy na citu a pozorovací schopnosti chovatele 
vzhledem k momentální  situaci a potřebě jeho holubů.  
Po závodě dostávají vdovci vždy v pondělí čaj s kopřiv. Kopřivy zaliji horkou vodou nechám čtvrť 
hodiny vyluhovat, scedím a vychlazený dávám holubům, nic do toho nepřidávám. Pokud dávám 
holubům preventivně nějaké léky, tak zásadně na krmivo. Dnes je k dispozici tolik různých 
prostředků a je jenom na chovateli jaký si vybere, je to jenom individuální záležitost chovatele. 
Jednou za tři týdny Rodinazol na tři krmení. V týdnu 2 x tekuté kvasnice zase jenom na krmení. 
Dýchací cesty podle potřeby Doxygalem. Velice se mě osvědčil přípravek Cometose, dávám ho 
nepravidelně v týdnu, je výborný na posílení střevní mikroflóry. 
Po skončení závodů doplním do volných budníků roční samečky. Všichni odchovají jedno holoubě. 
Poté jsou ty vdovy, které se neosvědčily vyřazeny a ostatní jdou do voliéry, kde jsou přes celou 
zimu. Vdovy nevypouštím. Vdovci zůstávají v holubníku na budnících a je jim umožněno volně 
létat. Jsou ale zavřeni od listopadu až do února. 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
vdovská závodní oddělení 
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oddělení pro holoubata 
 
Holoubata 
Odchovávám kolem 150 holoubat. Je to hodně, ale pokud chci vyzkoušet kvalitu chovných holubů, 
musím od nich odchovat více holoubat. Holoubata mám samostatně v nově postaveném 
holubníku. Proléčení a vakcinace provádím u nich tak, jak je to dnes běžné. Holoubata absolvují 
celý závodní program OS. Před začátkem závodů je asi 5 x vyvezu ke krátkému nácviku. Pokud 
nejsou holoubata  před závody několikrát vyvezena je nebezpečí, že se jich ze začátku dost ztratí, 
mám s tím vlastní zkušenosti. Závodní program OS musí absolvovat všechna holoubata. Po 
skončení závodů holoubat vyberu několik holubic, která dám mezi vdovy. Ostatní holubice 
přenechám kamarádům. Samečky proberu v ruce a většina jich přechází do oddělení ročáků. 
Podle dosažených výsledků samečky nevyřazuji. V takových případech se mnohdy stává, že 
vyřadíte i budoucí špičkové závodníky. Důležité je, aby se všechna holoubata proletěla. Jako 
ročáci už ale musí prokázat svoji výkonnost. 
 
Chovní holubi. 
Chovní holubi jsou základem budoucnosti chovatele, u mne to platí zcela zásadně. Základ 
chovaných holubů ve voliéře jsem již probral výše. Základ tvoří holubi Schelens od Herbots Gebr. 
a Petra Chytila. I přes nespornou kvalitu těchto holubů se snažím stále hledat ještě kvalitnější 
holuby. Vždy je co vylepšovat, konkurence nespí na vavřínech. Závody se zrychlují, doba trvání 
závodu se zkracuje, toto všechno vyžaduje přidávat do chovu stále rychlejší holuby. Velice se mě 
osvědčila kombinace holubů Schelens x Jannsen. Jsou rychlí a spolehlivý. Jejich doménou jsou 
závody do 500 km.  
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Úspěchy 2009: 
 
Mistr OS, Mistr OS KT, Mistr OS ST, 2. Mistr OS DT, Mistr OS holoubat 
3. holub Olymp. kat. B a D v ČR, účast na Středoevropské výstavě v Polsku 
4., 5., 10., 16., 23., holub Olymp. kat. F v ČR  
2., 4., 15., 22., Eso MKST MSS 
10. v Královském mistrovství pásma MSS Jih 
15. v Mistrovství DT pásma MSS Jih 
Frankfurt MSS pásmo Jih 2. a 4. cena/2.482 holubů 
Závody OS Jižní Morava: 
Wertheim 2: 51/25, 1., 2., 4., 6., 7., …… 
Frankfurt: 20/13, 1., 2., 14., 15., ….. 
Rottendorf: 50/25, 1., 2., 27., 34., …. 
Leverkusen: 15/6, 1., 15., …. 
Tachov 5: 80/46, 1., 2., 3., 4., 5., 6., 7., 8., 11., 12., …. 
Tachov 6: 89/63, 1., 2., 3., 4., 5., 6., 7., 8., 9., 10., 15., …. 
 
Start sezóny 2010: 
Humpolec: 96/52, 1., 2., 3., 7., 8., 13., 14., 16., 17., 19., …. 
Slivenec 1: 80/51, 9., 10., 11., 12., 13., 15., 16., 20, …. 
 
 
Návštěva u Zdeňka Jochmana nás přesvědčila, že generace chovatelů středního věku ke které 
patří, je svými progresivními chovatelskými metodami a názory na naše chovatelství všeobecně, 
jistotou, že chovatelství poštovních holubů v České republice bude i nadále stejně úspěšné, jako 
tomu bylo  doposud. Přejeme mu mnoho vítězství a úspěchů, které jsou odměnou za tvrdou práci, 
kterou kolem svých holubů denně vykonává. Děkujeme za pohodu, kterou nám při našem povídání 
s nim vytvořil. 
 
 
 
Antonín Polívka 
Jaroslav Novotný 
 
 
 
 
 

Vyhlášení soutěže časopisu „Poštovní holub“ 
 

Prezidium Českomoravského svazu chovatelů poštovních holubů a redakční rada 
časopisu IZ Poštovní holub vyhlašují soutěž o 
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Eso časopisu „Poštovní holub“ 
 
 
Propozice soutěže 
 
➢ Právo účasti mají všichni chovatelé organizovaní v ČMS CHPH s chovatelským zařízením na 

území ČR. 
➢ Jedná se o jednoroční soutěž dvouletých a starších jednotlivců bez rozdílu pohlaví. 
➢ Do soutěže mohou být vybrány závody uskutečněné v době od 1.5. do 1.8. 2010 
➢ Do soutěže se započítávají - 2 závody od 200 do 400 km na holubník chovatele 

2 závody nad 600 km na holubník chovatele 
➢ Vítězí holub s nejvyšším součtem koeficientů Eso, při shodnosti rozhoduje vyšší součet km se 

započtených tratí ve třídě otevřené, v konkurenci nejnižších platných výsledků vydávaných v 
OS. 

➢ Přihlášky do soutěže s uvedením potřebných údajů o použitých závodech je nutno zaslat do 
10.10.2010 na adresu: 

➢ Ing. Jaroslav Novotný, El. Krásnohorské 39, 618 00 Brno. Nebo e-mailem na adresu: 
jaroslav.novotny@ukzuz.cz  

➢ Pořadí soutěže bude zveřejněno na internetové stránce CHPH a v časopise Poštovní holub.  
➢ 1. – 10. v pořadí budou předány poháry při ocenění celostátních soutěží při CV. 
 
 
Příklad sumarizace potřebných údajů 
 
Chovatel:    OS:    Holub: 
 

Datum Závod km konkurence OS umístění Koef. Ke 

13.6.10 Trojmezí I. 349,22 2.322 12. 99,526 

20.6.10 Koblenz 664,13 1455 8. 99,519 

11.7.10 Trojmezí II. 349,22 2456 3. 99,919 

18.7.10 Oldenburg 735,12 1126 6. 99,556 

Součet  2097,69   398,520 

 

 
Redakce IZ Poštovní holub 
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Holoubata 
 

Zkušenost je vším. Bez tréninku to nejde. 
 
Při mnoha rozhovorech s chovateli, kteří mají za sebou závodní sezónu starých holubů, slyším 
mnohdy odpověď „mí ročáci mě velmi překvapili“! Na to musí samozřejmě přijít otázka 
„PROČ“.Vedle mnoha podob ošetřování a metod se setkáme i s větou jako „nemohl jsem 
v minulém roce závodit s holoubaty a tak jsem si je trénoval sám“. 
 
Soukromý trénink. Nákladná metoda. 
Fakt je, že se to mladí holubi naučit musí, jednoduše trénink potřebují. Tuto skutečnost si mnozí 
chovatelé dobře uvědomují a berou ji velmi vážně. Důvody se jednoznačně ukazují závodních 
výsledcích. Na privátní tréninky navazují závody v RV nebo jiných organizacích. Tak mohou 
holoubata dosáhnou 10 a více cen a odpovídající kilometry. Lehce tak dosáhnou na čtyřmístnou 
sumu.  
Ten kdo závody v RV nebo tréninky v základní organizaci , z různých důvodů nemůže absolvovat, 
si musí zajistit svépomocí, to znamená, holuby si trénovat sám. S obvyklými krátkými na začátek, 
které se později mohou postupně zvýšit nad 100 km. 
Před časem jsem vám představili Jan Sudula, jehož holubi dosáhli vynikajících úspěchů na 
Dlouhých tratích Jihovýchod. Přišla řeč také na jeho metodu přípravy holoubat a tam nás zejména 
zaujalo, že svým holoubatům na závěr „dopřeje“ individuální trénink z opravdu velké vzdálenosti. 
Holubi se s tímto úkolem bravurně vyrovnali a zpravidla jsou dobrou zálohou do budoucnosti. 
 
Trénink. Každý sportovec musí dosáhnout svých hranic. 
U lidí je to jednoduché. Přijmou určitou výzvu a zkouší ji tak dlouho zvládnout, dokud mohou. U 
holubů je to jinak. Ti jsou vedeni svým instinktem. Jakmile jsou již v přepravním boxu v autě, nemá 
na ně chovatel žádný vliv. Pak jednoduše letí domů. Samozřejmě, že jsou holubi, kteří u dlouhých 
tratí a při nepříznivých povětrnostních podmínkách jdou na hranice svých možností a někdy i za 
ně, ale to dělají jen málokdy. 
Takové výzvy mohou zvládnout jen trénovaní holubi. S tréninkem přichází zkušenost. Tím se 
dostáváme zpět na počátek, k mladým holubům. Od přirozenosti chtějí létat. Ale jen ve svém 
normálním prostředí, ve svém zabydleném okolí. My jako chovatelé jim umožňujeme, 
odpovídajícím tréninkem zvládnou úspěšně delší a ještě delší vzdálenosti. 
 
Shrnuto: Holoubata do koše čím častěji a dále, tím lépe! 
Ať s privátními tréninky, nebo v RV. Často užívaná praxe mladé holuby nechat po dvou trénincích 
a po dvou závodech už doma, zašetřit je pro příští rok, se zpravidla ukáže jako rána do vzduchu. 
Při prvních těžkých podmínkách v příštím jaru jsou tito dostatečně neprocvičení holubi postaveni 
před neřešitelné situace. 
Tento trénink bychom měli svým holubům dopřát i tehdy, když podle všech předpokladů nejsou 
vyhlídky na uspokojivý výsledek dobré. Argument, že nechci přenechat ceny jiným chovatelům bez 
boje, je ve vztahu k vlastním holubů velmi krátkozraký. Sami si tím škodí a snižují své šance do 
budoucna. Protože holubi potřebují zkušenosti. 
V celém světě se podivují dlouhodobě dosahovaným vynikajícím úspěchům pana Meiera (z 
Rahden). V jeho vlastním regionu se nepodivuje nikdo. Holubi jsou od mládí intensivně trénováni. 
Individuálně najetými kilometry méně, ale hlavně co nejdříve ve velkém sdružení. A to se netýká 
jen takzvaných zimních holoubat, hlavně těch normálních, jarních. Tento tréninkový program zde 
používá mnoho chovatelů. A dělají to rádi. Protože tak získávají ty nejlepší zkušenosti, pro sebe a 
hlavně pro své holuby. 
 
Klaus Kühntopp 
Die Brieftaube 32/2009 
 
Překlad: Ing. Jaroslav Novotný 
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Gustav - opeřený hrdina Dne D 

Obraz druhé světové války je sice možná pro mnohé spojen s mohutnými obrněnými svazy 
či perutěmi moderních letadel, ale i v tomto konfliktu se bojů na obou stranách zúčastnila 
také zvířata. Mezi nimi v neposlední řadě a v hojném počtu rovněž poštovní holubi. Právě 
jeden z nich, pojmenovaný Gustav, dostal za své hrdinství při invazi do Normandie tzv. 
"Dickin Medal" - zvířecí obdobu nejvyššího britského vojenského vyznamenání Victoria 
Cross.  

V řadách britského Královského letectva sloužila kromě leteckého a pozemního personálu také 
řada "opeřenců". Na palubách letadel RAF sloužili často například holubi, kteří měli v případě 
nouzového přistání na mořské hladině doletět se zprávou o poloze trosečníků. Nejvíce se ovšem 
poštovní holubi osvědčili ve spojovací službě. Využívali je špióni, členové hnutí odporu, 
námořnictvo i armáda a také váleční zpravodajové a fotografové. Na ochranu holubů dokonce 
Britové zřídili zvláštní "Jestřábí jednotku". Jiná skupina jestřábů byla naopak cvičena k lovu 
"podezřelých", tedy nepřátelských holubů. 

I největší obojživelné operace druhé světové války - invaze do Normandie 6. června 1944 - se 
zúčastnilo na pět stovek holubů. Šest holubů zapůjčilo RAF také válečnému zpravodaji agentury 
Reuters Montaguemu Taylorovi. A právě jeden z nich, holub s kódovým označením 
NPS.42.31066, jehož cvičitel, seržant RAF Harry Halsey, pojmenoval Gustav, doletěl jako první na 
Britské ostrovy se zprávou o vylodění. "Jsme právě přibližně 20 mil od pláží. První útočné oddíly 
se vylodily v 07.50. Nepřátelská děla na pláži mlčí... Průběžně jsem zavalován informacemi. 
Letadla Lightning, Typhoon a "létající pevnosti" nad námi přelétávají od 05.45. Nepřátelská letadla 
nejsou vidět," zněla stručná zpráva. 

Přes nepříznivé počasí a protivítr o síle třiceti mil za hodinu uletěl Gustav vzdálenost 150 mil od 
břehů Normandie na svoji "základnu" na ostrově Thorney poblíž jihoanglického přístavu 
Portsmouth za pět hodin a 16 minut. 

Za svůj příspěvek k úspěšné invazi byl Gustav 1. září 1944 vyznamenán Dickin Medal, jakousi 
zvířecí obdobou nejvyššího britského vojenského vyznamenání Victoria Cross. Tuto medaili 
ustavila v roce 1943 paní Maria Dickin, která už roku 1917 založila Veřejnou nemocnici pro zvířata. 
Na medaili, vyrobené z bronzu, je nápis "Za statečnost", na jejím rubu pak "My také sloužíme". Do 
dnešních dnů dostalo Dickin Medal na šedesát zvířat, více než polovinu tvoří právě holubi. V citaci 
ke Gustavovu vyznamenání se uvádí: "Za doručení první zprávy z normandských pláží..." 

Gustav přežil navzdory nepřátelským kulkám i špatnému počasí celou válku. Ale ani statut hrdiny 
mu nezaručil klidný odpočinek v míru. Ten se pro něj ukázal nebezpečnějším. Dočkal se 
nehrdinského konce, když jej jeho poválečný chovatel při čištění holubníku omylem zašlápl... 

Jaroslav Beránek 
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Honorování zveřejněných článků 
 
S cílem zkvalitnit obsah informačního zpravodaje svazu „Poštovní holub“ a rozšířit základnu 
pravidelných i občasných dopisovatelů, rozhodlo prezídium ČMS CHPH na svém jednání 
20.4.2010 o honorování zveřejněných článků. Zapojení širšího okruhu chovatelů do diskuse na 
stránkách našeho časopisu, výměna odborných informací, názorů na metody chovu, veterinární 
prevenci a závodní metody. To vše bude přínosem pro celou členskou základnu. 
 
Věříme, že i tento malý finanční stimul může mnohým pomoci v aktivním zapojení do tvorby 
našeho časopisu. 
 
Částka 100,- Kč za zveřejněnou stranu textu bude autorovi předána formou poukázky na odběr 
holubářských potřeb u vybraného prodejce. Při zaslání objednaného zboží poštou, je poštovné 
také hrazeno z prostředků Svazu. 
 
Rozhodnutí prezídia svazu o odměňování publikovaných příspěvků se nevztahuje na členy 
redakční rady časopisu. 
 
 
 
Ing. Jaroslav Novotný 
president svazu 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



- 27 - 

 
 
POLICIE ČESKÉ REPUBLIKY  
Krajské ředitelství policie Zlínského kraje  
Územní odbor vnější služby 
Obvodní oddělení policie Uherský Ostroh 
Náměstí sv. Ondřeje 14, 687 24 Uherský Ostroh 
 
 

Žádost  zveřejnění informačního článku o odcizení poštovních holubů 

Zdejší Obvodní oddělení policie České republiky šetří případ podezření z přečinu Krádeže dle § 
205 odst. 1 písm. b) odst. 3 trestního zákoníku, kterého se měl dopustit neznámý pachatel tím, že 
v době od 4.5.2010 20.00 hodin do 5.5.2010  07.00 hodin, po překonání drátěného plotu a 
rozstříhání  drátěného pletiva voliéry, vnikl do voliéry a zde odcizil : 

1. Holubice 06-078-161, kapratá, stáří 4 roky 

2. Holubice 00-SK02-4974, kaštanová, stáří 10 let 

3. Holub 00-SK02-4840, kapratý, stáří 10 let 

4. Holub 02-0251-322 červenokapratý, stáří 8 let, olympionik z Porta 

5. Holubice 09-0251-197, červenokapratá, stáří 1 rok 

6. Holub 99-0153-1467, stáří 11 let 

7. Holub 05-0203-528, červenokapratý, stáří 5 let, reprezentant Slovenska 

8. Holub 07-0251-569, kapratý, stáří 3 roky 

9. Holub 01-0244-801, modropasý, stáří 9 let 

10. Holubice 06-259-324, kapratá, stáří 4 roky 

Tímto činem byla poškozenému Ladislavovi Vojtěškovi, nar. 1932, bytem Hluk, okr. Uherské 
Hradiště, způsobena neznámým pachatelem škoda na odcizených holubech ve výši 92.000,- Kč. 
Provedeným pátráním do současné doby nebyly zjištěny žádné informace k osobě pachatele 
tohoto činu, nebo k současnému stanovišti odcizených holubů.  

Na základě výše uvedených informací Vás žádám o vytištění informačního článku, nebo inzerátu, 
který by upozornil všechny slušné holubáře na možný výskyt odcizených holubů, nebo by jim je 
mohl neznámý pachatel nabídnout k odkupu a tím se na cizí úkor obohatit. V případě zjištění 
výskytu odcizených holubů, nechť nás dotyční chovatelé kontaktují na tel. čísle OOP ČR Uherský 
ostroh  974 678780, nebo emailové adrese uhoopuostr@mvcr.cz. Za Vaši ochotu Vám předem 
děkujeme.  

nprap. Aleš Hromada                                  Za policejní orgán: npor.Bc. Zdeněk Michalcio 
    vrchní inspektor                                                                          vedoucí oddělení   

       

mailto:uhoopuostr@mvcr.cz
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Bylo – nebylo, čtenářská soutěž o ceny !!! 

Vážení odběratelé, vážení čtenáři a čtenářky, 
Na tomto místě pravidelně zveřejňujeme vaše neuvěřitelné příhody s našimi miláčky, našimi 
spolubojovníky o body a čest. 
 

Chovatelskými potřebami v ceně 500,- Kč bude oceněn každý zveřejněný článek! 
 
 

Jestřáb a kadibudka 
 
Bylo, nebylo, žili a holubařili dva kamarádi (říkejme jim Franta a Vašek) na život a na smrt. Těšili se 
ze svých holoubků, vesele závodili, celý spolek se v tom našem sportu vyžíval.  
Jednou koncem roku, když napadl první sníh, si jeden druhému postěžoval jak mu nějaký jestřáb, 
nebo krahulík holoubky likviduje. Dlouho nechali celý problém být, ale když už to bylo neúnosné, 
vymysleli plán. 
Sehnali malý proutěný košík a dali do něj holuba jako návnadu pro toho holubího „likvidátora“. Za 
vesnicí byla plocha na kterou se vozila řepa při řepné kampani. Vedle stála váha a v ní si vážný a 
zapisovatel přitápěli v malých kamínkách. Na scéně dramatu byla ještě „kadibudka na konci plocha 
a dvoumetrový živý plot. A tu si kamarádi vymysleli, že se za ten plot schovají, aby je ten 
záškodník neviděl. Košík s holubem postavili na metrovou lávku a čekali na jeho přílet. Už se  
zdálo, že pro dnešek skončí jejich čekání nezdarem, když kde se vzal, tu se vzal, začal nad nimi 
kroužit dravec. Oba se přikrčili za živý plot, aby je neviděl. Franta byl myslivec, měl nabitou 
brokovnici, kterou chtěl zabijáka odstřeli. Zamířil na klec. Při střemhlavém letu se ale střelec unáhlil 
a stiskl spoušť ….. Vyšla rána, jestřáb se zvedl a za okamžik se ztratil za obzorem. To už, ale 
Franta s Vaškem nesledovali. „Au, au, kdo po mě střílí“, ozvalo se po odeznění ozvěny bolestné 
volání.. „Pomóc, pomóc“, z kadibudky vyrazil chlap, kalhoty v hrsti a pelášil do vesnice. Oba viníci, 
zbledlí strachem, odhadli, že míří k doktorovi, aby se nechal vyšetřit, co se mu vlastně stalo.  
Pan doktor mu vytáhl čtyři broky za zadní půlky, která nebyla chráněna deskou, byla tam asi 
centimetrová škvíra, jak se časem desky seschly. Byla to hrůza, oba aktéři byli zděšeni co vlastně 
provedli. Byli si dobře vědomi, že když to praskne budou čelit dvěma obviněním. Za výstřel na 
státech chráněného dravce a ublížení na zdraví taktéž chráněného občana.  
Celá čekaná na dravce tak skončila až po několika letech, kdy se jednou všichni v hospodě pěkně 
zřídili a se vším se střelenému svěřili. Oběma viníkům tak zůstala barvitá vzpomínka, jako 
pohádka, kterou vyprávěli dlouhá léta ještě svým vnukům. 
 
 
Josef Brázda 
Buk 
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Oznamujeme všem přátelům našeho sportu, že začátkem letošního roku, 26. ledna 2010 nás 
navždy opustil dlouholetý předseda ZO Přerov 7,  
 

JUDr. Otto Schmidt 
 
V posledních letech čestný předseda naší ZO. Bylo mu 67 let. Čest jeho památce. 
                                                                                  ZO Přerov 7 

 
 
 
 

Dne 24.4. 2010 oslavil významné životní jubileum 70 let Ing. Václav Blažek, dlouholetý chovatel 

nejen poštovních holubů a předseda OS CHPH Pardubice. Členové výboru OS si dovolují popřát 

jubilantovi do dalších let pevné zdraví, hodně pohody, spokojenosti a úspěchů jak osobních tak 

samozřejmě také chovatelských.   
 
 
 
 
 
 
 

 

SRDEČNÉ BLAHOPŘÁNÍ JUBILANTOVI 
 

Dne 22. srpna 2010 oslaví své 60. narozeniny 

celoživotní holubářský nadšenec, dříve úspěšný aktivní chovatel,  

nyní obdivovatel skvělých sportovně letových výkonů poštovních holubů 

pan Ing. Jan Ivánek, CSc. 

z Hradištka na okrese Praha – západ. 

Do dalších let mu hodně zdraví, štěstí a osobní pohody srdečně přejí 

milovaná rodina a přátelé – chovatelé holubáři.  

 

 

 
Jubilant (na snímku vpravo) na návštěvě u přítele, pana Ing. Václava Ranochy z Brušperku (F-M), předního 
chovatele poštovních holubů v ČR, se kterými při závodech každoročně dosahuje řadu špičkových umístění.   
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Příspěvky zasílejte na adresu: Ing. J. Novotný, El. Krásnohorské 39, 618 00 Brno 
e-mail: jaroslav.novotny@ukzuz.cz 

Českomoravský svaz chovatelů poštovních holubů, Vančurova 54, 615 00 Brno, IČ 26660041 
časopis je vydáván čtvrtletně, Ev.č.: MK ČR E 15196 

Redakční rada: Polívka Antonín, Ing. Novotný Jaroslav 
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Tisk: GILL s.r.o., Bzenecká 14, 636 00 Brno 
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